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前沿资讯
1．非洲猪瘟在中国爆发，可能扩散至其他亚洲国家
简介：非洲猪瘟在中国突然爆发，并在中国国内相距1000公里的地方分别检测到疫情，

这意味着这一致命的猪瘟病毒可能会随时传播至亚洲其他国家，联合国粮食及农业组织

（粮农组织）今日警告称。目前没有有效的疫苗能够保护生猪不受此病毒感染。而且，

尽管非洲猪瘟不会对人体健康产生直接威胁，但它的爆发可能会产生破坏性影响，因为

最致命的一类非洲猪瘟会导致受感染生猪出现100%的死亡率。截至目前，为控制疫情蔓

延，中国政府已经在四个省份斩杀了超过2.4万头生猪。中国是全球主要的生猪养殖国，

共计养殖生猪约5亿头，约占全球生猪养殖数量的一半。其价值链涵盖数量庞大和分布

广泛的生产商，既有小型家庭养殖户，也有大规模商业养猪场。

来源：FAO
发布日期:2018-08-28

全文链接:

http://www.fao.org/news/story/zh/item/1150680/icode/

2．粮农组织食品价格指数8月保持稳定
简介：尽管植物油和糖的价格下跌，谷物价格却出现反弹，故粮农组织食品价格指数在

8月份保持稳定。于今日发布的该月度指数显示，8月平均水平为167.6点，与7月份的修

正预测基本持平，较2017年8月下降5.4％。本月粮农组织谷物价格指数上涨4.0％。由

于欧盟和俄罗斯联邦的收成前景恶化，小麦价格上涨达两倍之多。国际玉米报价涨幅超

过3.0％，而大米价格涨幅在本月有所回落。因棕榈油、大豆油和葵花籽油报价在有利

的生产趋势下全部下跌，且全球对棕榈油的进口需求疲软，粮农组织植物油指数自7月

以来下跌2.6％，接近三年来的低谷。8月，粮农组织乳制品价格指数连续第三个月下降，

在季节性需求相对衰弱的情况下跌1.5％。虽然干旱可能对欧洲和澳大利亚部分地区的

牛奶产量增长产生不利影响，但新西兰的产量前景呈现改善的苗头。

来源：FAO
发布日期:2018-09-06

全文链接:

http://www.fao.org/news/story/zh/item/1151736/icode/

行业报告
1．Thailand-Grain and Feed-201808(2018年8月-泰国谷物供求简报)
简介：MY2018/19 rice and corn production should increase due to expanded acreage and
favorable weather conditions. However, rice exports are likely to shrink considerably in
2018 due to limited sales of government food-quality rice stocks. MY2018/19 wheat imports
are revised up to 3.3 million metric tons, up 4 percent from MY2017/18 in anticipation of
strong demand for both milling and feed wheat.
来源：USDA
发布日期:2018-08-28

全文链接:

http://agri.ckcest.cn/ass/92fba518-b139-48dd-b535-7dbf17af2552.pdf

http://www.fao.org/news/story/zh/item/1150680/icode/
http://www.fao.org/news/story/zh/item/1151736/icode/
http://agri.ckcest.cn/ass/92fba518-b139-48dd-b535-7dbf17af2552.pdf


2．Hong Kong-Fresh Fruits Product Brief(香港鲜果产品简介)
简介：Hong Kong is a dynamic market and an effective re-export platform of fresh fruits
encompassing US$2.6 billion of gross imports and US$1.6 billion of re-exports in 2017. With
zero tariffs on fruits and most agricultural products, efficient customs procedures, and
transparent food regulations, market access is easy and new varieties and suppliers are
always present in the market. As the third largest supplier of fruits to Hong Kong by value,
the United States needs to stay competitive and expand market share by offering innovative
products, maintaining superiority in quality, and educating the market on how U.S. products
stand out from their competitors’.
来源：USDA
发布日期:2018-08-23

全文链接:

http://agri.ckcest.cn/ass/6211ed7b-3b7e-47cf-b275-2026f5eb83b6.pdf

学术文献
1．Sectoral Productivity Growth and Poverty Reduction: National and
Global Impacts(部门生产效率提升和减贫：国家和全球影响)
简介：This paper examines the implications of productivity improvements in agriculture,
industry, and services for global poverty. We find that, in poor countries, increases in
agricultural productivity generally have a larger poverty-reduction effect than increases in
industry or services. This differential declines as average incomes rise, partly because
agriculture becomes smaller as a share of the economy, and partly because agricultural
productivity growth becomes less effective in reducing poverty. The source of the
poverty-reduction benefits from agricultural productivity growth changes as innovations are
more widely adopted—moving from increases in producer returns to reductions in
consumer prices.
来源：World Development
发布日期:2018-09

全文链接:

http://agri.ckcest.cn/ass/37e2daca-3129-404c-9cb2-bdc963ad82ad.pdf

http://agri.ckcest.cn/ass/6211ed7b-3b7e-47cf-b275-2026f5eb83b6.pdf
http://agri.ckcest.cn/ass/37e2daca-3129-404c-9cb2-bdc963ad82ad.pdf
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